



Posiedzenie Rady Okręgu nr 13 – Bydgoskie

z dnia 24.05.2022, spotkanie zdalne poświęcone parkowaniu

Lista obecności - członkowie RO nr 13:

1. Maciej Stawiski - przewodniczący
2. - Anna Lamers - zastępczyni przewodniczącego
3. - Katarzyna Krynicka-Szroeder - sekretarz
4. Maria Pekasiewicz
5. Łukasz Broniszewski
6. Agata Malchrowicz

1. Przyjęcie protokołu - przez aklamację.
2. Przyjęcie porządku obrad: otwarcie, przyjęcie protokołu, ...

**Głosowanie nr 1: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się**

3. Dyskusja o budżecie obywatelskim.

Informacja Przewodniczącego RO o przebiegu i wyniku konsultacji terenu koło Młodego Lasu. Konsultacje połączone z konkursem plastycznym. Kilkadziesiąt uwag zebranych. Podsumowanie - konsultacje nie przyniosły oczekiwanych rezultatów. Można potraktować je tylko jako wstęp do dalszych konsultacji. Pytanie, czy po raz kolejny będzie ten projekt składał Damian Jasiński.

M. Stawiski - chce zgłosić mały projekt ławki lub zieleni. Konieczne jest dostawienie ławek na Bydgoskim przedmieściu. Cały czas jest ich za mało z perspektywy osób starszych najbardziej. Moje sugestie dostawienia na całej ul. Kraszewskiego.

Ja - doposażenie Centralnego Placu Zabaw przy Szosie Bydgoskiej w pamięci. Jak na razie jeszcze ostateczna koncepcja CPZ nie była konsultowana.

M. Stawiski - jest to w konsultacjach na rok 2022.

Pomysł doposażenia zieleni.

M. Pekasiewicz - róg Mickiewicza i Konopnickiej, gdzie cały narożnik wielkim śmietniskiem zastawionym śmieciami wielkogabarytowymi.

4. Problem gołębi na Bydgoskim Przedmieściu - temat Anny Lamers. Pod wpływem rozmów temat się narodził. Problem duży na rogu ul. Słowackiego i Wita Stwosza m.in. Nie tylko problem z odchodami, ale również z zamieszkiwaniem gołębi w tym miejscu i problem sanitarny.

M. Pekasiewicz - zwrócić się do Zarządcy Wspólnoty.

A. Lamers - porozmawiam z Zarządcą Wspólnoty.

Ja - zaproponować Pani dokarmianie w okresie zimowym z karmika lub kulek. Ze względu na szkodę wyrządzaną samym gołębiami.

5. Dostawienie słupków przy Piekusiu - tu pas rozdeptywany przez dostawców Piekusia .

**Głosowanie nr 2 w sprawie uporządkowania sytuacji - uregulowane miejsce do przechodzenia do dostaw (np. przesadzenie zagrożonych krzewów lub ułożenie płytek chodnikowych)**

**6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się**

6. Dziura przy wyświetlaczu przystanku tramwajowego przy Młodym Lesie, przy samej studziencie, najprawdopodobniej telekomunikacyjnej

**Głosowanie nr 3 w sprawie naprawy zapadającego się chodnika przy studziencie na**

## **wysokości Młodego Lasu**

### **6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się**

7. Piknik dla uchodźców przy Martówce. Anna Lamers - Centrum Integracji Łącznik i Fundacja Emik będą robiły grę miejską "Kozacy w Toruniu", która będzie kończyła się w parku. Sobotę, 12:30 początek na Starym Mieście, ok. 14:00 piknik nad Martówką. Prośba o poparcie medialne RO, włączyć media. Prosty post na FB RO i link do wydarzenia.

### **Głosowanie nr 4 w sprawie poparcia Pikniku dla Uchodźców: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się**

8. Informacje Przewodniczącego o akcji sprzątnięcia Gór Zajętych

9. Ruszył sklep dla uchodźców Małgorzaty Kałdowskiej. Prośba o promocję wśród mieszkańców, by po zejściu pierwszych towarów mieszkańcy dostarczali nowe towary.

A. Lamers - byłam na spotkaniu organizowanym przez przedstawicieli Wojewody i organizacje współpracujące z uchodźcami, m.in. współpracownik M. Kałdowskiej, A. Abramski. Problem polega na tym, że trzeba bardzo mocno pracować nad systematycznym rozdawaniem towarów. Przychodzą osoby głodne, ale też inne. Jest niewyobrażalny brak żywności dla uchodźców. Żywność dla Uchodźców rozdaje też Tatiana Dembska - Stowarzyszenie Dobra dla dobra, Toruń, ul. 63 Pułku Piechoty 60 i na Forcie I, ul. Winna 19, oddolna inicjatywa, zbierają i rozdają żywność.

Jest ogromne zapotrzebowanie na żywność. To jest duży problem.

M. Stawiski - fajnie dogadać się też na starym Bydgoskim, by ktoś organizował taką zbiórkę.

M. Kałdowska dogadała się z niektórymi sklepami.

Ja - poprosić szkoły o zbiórki.

M. Pekasiewicz - poprosić Kościół o zbiórki.

### **Głosowanie nr 5 w sprawie pisma do instytucji na terenie Okręgu z prośbą o zbieranie żywności dla sklepu charytatywnego dla uchodźców Małgosi Kałdowskiej**

### **6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się**

10. Odpowiedź w sprawie Laby od Ogrodu Zoologicznego - mieszkańcy nie reagują nerwowo na odgłosy życia nocnego Torunia.

Ja - prośna do właściciela Laby o zlikwidowanie reflektorów w niebo. A. Lamers porozmawia z właścicielem.

A. Lamers - rozmawiałam z właścicielem Hotelu Ibis - Laba nie przeszkadza, ale bardzo gościom Ibisa przeszkadzają całonocne imprezy na terenie Hotelu Copernicus. Tam są dwa namioty, jeden zamknięty, jeden otwarty, gdzie regularnie odbywają się wesela z całonocną muzyką.

11. Odpowiedź z WGK w sprawie śmieci (pismo mieszkańca Szymanowskiego 17). Problemy z nagromadzeniem śmieci w tym miejscu są znane od dłuższego czasu. Dostawiono pojemniki, zlecono Straży Miejskiej kontrolę przedsiębiorców w jaki sposób wyrzucają śmieci. Część mieszkańców nie ma kluczy do boksów i podrzucają śmieci pod ściany boksów. Też zaleganie śmieci wielkogabarytowych przez mieszkańców okolicznych kamienic. Też problem dojazdów śmieciarek do boksów ze względu na nieprawidłowo zaparkowane samochody. W naszym przekonaniu niezbędne jest zebranie wszystkich zarządców okolicznych nieruchomości i przedsiębiorców by opracować nowy sposób organizacji gromadzenia śmieci w tym miejscu.

12. Odpowiedź WGK w sprawie odbiorów tzw. bigbagów. To usługa komercyjna Gminy Miasta Toruń. W ubiegłym roku ponad 4600 zamówień odbioru takich odpadów budowlanych i tylko kilka reklamacji. Mieszkańcy często nie przestrzegają okresu 30 dni użytkowania bibagu. Długi list, wiele problemów.

13. Pisma z Wydziału Środowiska i Ekologii. Odpowiedź w sprawie buków na Moniuszki i Św. Klemensa - przegląd będzie przeprowadzony w pełni sezonu.

W sprawie programu ochrony kasztanowców przed szrotówkiem kasztanowcowiaczkiem.



Odpowiedź negatywna, ze względu niby na małą obecność szrotówka.

A. Malchrowicz przesyła zdjęcie już marniejących liści kasztanowców.

**Głosowanie nr 6 w sprawie odpowiedzi Wydziałowi - przesłać zdjęcia już marniejących kasztanowców i prośba o odpowiedź na nasz wniosek palenia liści kasztanowców.**

**Głosowanie: 5 za (Łukasz opuścił spotkanie), 0 przeciw, ) wstrzymujących się**

14. Odpowiedź w sprawie inicjatywy zagospodarowania terenu pomiędzy jezdniami na przeciwko LO nr V - Rotary Club zaproponował, Gmina chciała ustalić szczegóły, Rotary Club nie odpowiedział, nie przesłał projektu tylko wykonał swój pomysł.

Ja - dwa pisma, do Gminy o zdjęcie grasu i posianie trawy

dwa - do Rotary Clu, że dziękujemy za inicjatywę, ale wykonanie szkodliwe, niekonsultowane ze specjalistami, z właścicielem gruntu, sprzeczne z działaniami proekologicznymi.

**Głosowanie nr 7: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się**

Odpowiedź na pismo w sprawie ogławiania drzew, że niby to trwające od lat formowanie koron łąjące się na wyjątki z ustawy.

Odpowiedź na wniosek A. Tatarzyckiej-Ślęk w sprawie nasadzenia bluszczów na ekranach akustycznych.

M. Stawiski - jakaś wizja lokalna z mieszkańcami, czego oczekują, czy chcą nasadzeń.

Posiłkować się zarządem MSM. Może na jesień takie spotkanie.

15. Spotkanie informacyjne w SP 11 - rok szkolny kończy się 24 czerwca. Zostało 30 dni na takie spotkanie. Najlepszy tydzień między 6, a 9 czerwca. Przy współudziale WKSil.

Roboczo na 17:00 pomiędzy poniedziałkiem, a czwartkiem.

16. Wolny wnioski - M. Pekasiewicz usunięcie martwych konarów przy pomniku Piłsudskiego.

M. Stawiski - zobaczę i może przegłosujemy w czerwcu.

17. Kolejne spotkanie 14 czerwca przypada. O. Kasiorkiewicz-Demko zapowiadała swój urlop. Może w takim razie jeszcze zdalne, a kolejne stacjonarne.

18. Zakończenie spotkania

Katarzyna Kuzińska-Szwed

Zatwierdzone: Marcin Stawiski